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The Arab - Islamic city between the present and the future challenges:
Case of the ancient city of Constantine

Abstract

This paper treats the ancient city of Constantine to identify the elements and forms of built
heritage in Arab-Muslim city through historical monuments and constructions reflecting the
creative abilities of the technical, organizational, and cultural dimensions, to bequeath to
future generations. The city is experiencing a regression of the built environment and the
quality of urban life, due to natural and human factors. What are the characteristics of the
ancient city? How can we protect it in the context of sustainable development? Can we
conciliate the past with the present to explore the future?

Key words. Arab - islamic city, protection, sustainable development, Constantine.

Laville arabo musulmane entre le présent et les défis du futur :
Casdelavieilleville de Constantine

Résumé

Cet article traite de la vieille ville de Constantine pour identifier les ééments et les formes du
patrimoine béti dans la ville arabo - musulmane a travers des monuments et ouvrages
historiques reflétant les capacités créatives sur le plan technique et organisationnel, ainsi que
ses dimensions culturelles, en vue de le [éguer aux générations futures. La ville connait une
régression du cadre béti et de la qualité de la vie, dues aux facteurs humains et naturels.
Quelles sont donc les caractéristiques de la vielle ville? Peut - on la protéger dans le cadre
du développement durable? Peut - on concilier le passé avec le présent pour explorer
I'avenir?

Mots - clés: Villeislamique arabe, protection, développement durable, Constantine.
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